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講道大綱
1. 在罪惡的世界中恆常依賴活的神 6:10 Endeavour With The Living God In The Deadly World

2. 與世界為伍的自以為聰明蠢人 6:11-14 Stupid Worldly Acquaintance.
    - 聚集(ׁגַש 希伯來文聖經] - (רְ 6: 6, 11, 15]

3. 身不由己下的苦澀 6:15-18 Spiritual Bitterness When One Has To Compromise In This World

和合本： 
10 但以理知道這禁令蓋了玉璽，就到自己家裏（他樓上的窗戶開向耶路撒冷），一日三次，雙膝跪

 在他上帝面前，禱告感謝，與素常一樣。 11 那些人就紛紛聚集，見但以理在他上帝面前祈禱懇求。
12 他們便進到王前，提王的禁令，說：「王啊，三十日內不拘何人，若在王以外，或向神或向人求
甚麼，必被扔在獅子坑中。王不是在這禁令上蓋了玉璽嗎？」王回答說：「實有這事，照米底亞和
波斯人的例是不可更改的。」13 他們對王說：「王啊，那被擄之猶大人中的但以理不理你，也不遵
你蓋了玉璽的禁令，他竟一日三次祈禱。」14 王聽見這話，就甚愁煩，一心要救但以理，籌劃解救
他，直到日落的時候。15 那些人就紛紛聚集來見王，說：「王啊，當知道米底亞人和波斯人有例，

 凡王所立的禁令和律例都不可更改。」 16 王下令，人就把但以理帶來，扔在獅子坑中。王對但以
理說：「你所常事奉的上帝，他必救你。」17 有人搬石頭放在坑口，王用自己的璽和大臣的印，封
閉那坑，使懲辦但以理的事毫無更改。18 王回宮，終夜禁食，無人拿樂器到他面前，並且睡不著覺。

NET: 
10 When Daniel realized that a written decree had been issued, he entered his home, where the windows in 
his upper room opened toward Jerusalem. Three times daily he was kneeling and offering prayers and 
thanks to his God just as he had been accustomed to do previously. 11 Then those officials who had gone to 
the king came by collusion and found Daniel praying and asking for help before his God. 12 So they 
approached the king and said to him, “Did you not issue an edict to the effect that for the next thirty days 
anyone who prays to any god or human other than to you, O king, would be thrown into a den of lions?” 
The king replied, “That is correct, according to the law of the Medes and Persians, which cannot be 
changed.” 13 Then they said to the king, “Daniel, who is one of the captives from Judah, pays no attention 
to you, O king, or to the edict that you issued. Three times daily he offers his prayer.” 14 When the king 
heard this, he was very upset and began thinking about how he might rescue Daniel. Until late afternoon he 
was struggling to find a way to rescue him. 15 Then those men came by collusion to the king and said to 
him, “Recall, O king, that it is a law of the Medes and Persians that no edict or decree that the king issues 
can be changed.” 16 So the king gave the order, and Daniel was brought and thrown into a den of lions. The 
king consoled Daniel by saying, “Your God whom you continually serve will rescue you!” 17 Then a stone 
was brought and placed over the opening to the den. The king sealed it with his signet ring and with those 
of his nobles so that nothing could be changed with regard to Daniel. 18 Then the king departed to his 
palace. But he spent the night without eating, and no diversions were brought to him. He was unable to 
sleep. 
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